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Protokół  Nr 30/12
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Profilaktyki oraz Uzdrowiskowej

 Rady Miasta Krakowa
odbytego w dniu  14 czerwca 2012 roku

w Uzdrowisku Kraków Swoszowice 
Pawilon  „Parkowa”   ul. Kąpielowa 70 

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Jerzy Friediger – Przewodniczący Komisji, 
udział  wzięli  członkowie  Komisji  wg  listy  obecności  stanowiącej  załącznik  nr  1  oraz 
zaproszeni goście wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący  Komisji  po  stwierdzeniu  quorum  pozwalającego  na  podejmowanie 
prawomocnych decyzji o godzinie 10.00 otworzył posiedzenie.

Komisja przez aklamację przyjęła porządek posiedzenia w brzmieniu:

1. Zapoznanie się z organizacją,  funkcjonowaniem i możliwościami rozwoju Uzdrowiska 
Kraków Swoszowice.

2. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  dla  Szpitala 
Specjalistycznego im. S. Żeromskiego w Krakowie na realizację zadania uznanego przez 
dzielnice za priorytetowe – druk nr 788.

3. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  dla  Krakowskiego 
Pogotowia Ratunkowego na realizację zadania uznanego przez dzielnice za priorytetowe – 
druk nr 789.

4. Sprawy bieżące, rozpatrzenie korespondencji.
5. Oświadczenia, komunikaty.

Ad. 1.
Zapoznanie się z organizacją, funkcjonowaniem i możliwościami rozwoju Uzdrowiska 
Kraków Swoszowice.

Członkowie  Komisji  zwizytowali  obiekty  Uzdrowiska  Kraków  Swoszowice.  Następnie 
Prezes Uzdrowiska Pani Aleksandra Niżankowska przedstawiła historię uzdrowiska, główne 
problemy  i  plany  rozwoju.  Jest  to  miejsce  wyjątkowe  na  tle  całego  kraju,  jedyna  taka 
instytucja w obrębie aglomeracji miejskiej. Dzieje lecznictwa w Swoszowicach sięgają XV 
wieku, gdy górnik Krystyn odkrył złoża siarki. Wodę siarkową do celów leczniczych zaczęto 
wykorzystywać w 1795 r. Prawdziwy rozkwit Swoszowic nastąpił w XIX wieku. dr. Józef 
Dietl, Prezydent Krakowa w l. 1866 - 1874 i pionier polskiej balneologii miał powiedzieć: 
"jeżeli którekolwiek z miejsc kąpielowych, to zaiste Swoszowice są ku temu przeznaczone, 
by  stały  się  uzdrowiskiem najczęściej  odwiedzanym w kraju".  W początkach  XX wieku 
przyjmowano  nawet  800  kuracjuszy  dziennie.  W  czasie  I  wojny  światowej  teren 
zarekwirowano  by  urządzić  tam  fabrykę  gumy.  Sprzęt  i  budynki  uległy  dewastacji.  Po 
wyzwoleniu  lokalna  społeczność  odbudowała  uzdrowisko  za  pieniądze  z  amerykańskiej 
pożyczki. W czasie II wojny światowej okupant przeznaczył swoszowickie uzdrowisko na 
potrzeby  rehabilitacji  rannych  żołnierzy.  PRL był  okresem  stagnacji.  Po  zmianie  ustroju 
uzdrowisko sprywatyzowano.
Podkreśliła, że od wielu lat trwają starania o przywrócenie Swoszowicom dawnej świetności. 
Zakład  specjalizuje  się  w  rehabilitacji  kończyn  oraz  zabiegach  dermatologicznych.  Za 



największe  trudności  uważa  się  niedoskonały  plan  zagospodarowania  okolic  uzdrowiska, 
wzmożony ruch na ul. Kąpielowej, która przecina teren uzdrowiska, zbyt małą bazę hotelową, 
brak  infrastruktury  rekreacyjnej  i  małej  architektury  oraz  brak  odpowiedniej  promocji. 
Kraków nie należy także do Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych, 
Dr Piotr Surówka – Dyrektor ds. Lecznictwa opowiedział o  specyfice pracy i wykonywanych 
zabiegach w Uzdrowisku. 
W  dyskusji  pytania  radnych  dotyczyły  głównie  perspektyw  rozwoju  uzdrowiska.  Jerzy 
Friediger, Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę na niewielką liczbę lekarzy balneologów 
w  Województwie  Małopolskim.  Ich  zatrudnienie  jest  jednym  z  ustawowych  wymagań 
stawianych zakładom uzdrowiskowym. Radni Barbara Nowak i Jerzy Kapuściński pytali o 
środki na rozbudowę oraz taksę klimatyczną 
Pani  Aleksandra  Niżankowska  wyjaśniła,  że poniesieniem  nakładów  na  rozbudowę 
Uzdrowiska zainteresowana jest firma zarządzająca kompleksem. Opłatę klimatyczną wlicza 
się w rachunek. 
Podsumowując  posiedzenie  Jerzy  Friediger  zaproponował  treść  wniosku  do  Prezydenta 
Miasta Krakowa
W  obecności  7  Członków  Komisji  (jednogłośnie),  Komisja  postanowiła  wystąpić  z 
wnioskiem do Prezydenta Miasta Krakowa o 
- przystąpienie Krakowa do Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych,
- wprowadzenie  oznakowania  drogowego  i  turystycznego,  które  będzie  informować 

o Uzdrowisku oraz ułatwiać dojazd kuracjuszom,
- promowanie Uzdrowiska Kraków Swoszowice 
- przekazanie  wniosku  do  Wojewody  Małopolskiego  o  jak  najszybsze  powołanie 

naczelnego lekarza ds. uzdrowisk.
Wniosek Nr 2/2012

Ad. 2.
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  dla  Szpitala 
Specjalistycznego im. S. Żeromskiego w Krakowie na realizację zadania uznanego przez 
dzielnice za priorytetowe – druk nr 788

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  powyższego  projektu 
uchwały bez omawiania. Przypomniał, że dyskusja nad tym projektem odbyła się na Sesji 
Rady podczas pierwszego czytania projektu. 

W obecności 7 członków Komisji w głosowaniu; za pozytywnym zaopiniowaniem – 7głosów, 
(jednogłośnie),   Komisja  p o z y t y w n i e  zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie 
udzielenia  dotacji  dla  Szpitala  Specjalistycznego  im.  S.  Żeromskiego  w  Krakowie  na 
realizację  zadania  uznanego  przez  dzielnice  za  priorytetowe  –  druk  nr  788–  Opinia  Nr 
37/2012.

Ad  3
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  dla  Krakowskiego 
Pogotowia Ratunkowego na realizację zadania uznanego przez dzielnice za priorytetowe 
– druk nr 789.

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  powyższego  projektu 
uchwały bez omawiania,  ponieważ dyskusja nad tym projektem odbyła się na Sesji  Rady 
podczas pierwszego czytania projektu. 
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W obecności 7 członków Komisji w głosowaniu; za pozytywnym zaopiniowaniem – 7głosów, 
(jednogłośnie),   Komisja  p o z y t y w n i e  zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie 
udzielenia dotacji dla Krakowskiego Pogotowia Ratunkowego na realizację zadania uznanego 
przez dzielnice za priorytetowe – druk nr 789 – Opinia Nr 38/2012.

Ad  4
Sprawy bieżące, rozpatrzenie korespondencji.
Nie poruszono żadnych spraw bieżących

Ad  5.
Oświadczenia i komunikaty
Nie zgłoszono żadnych uwag.

Wobec  zrealizowania  porządku,  Przewodniczący  o  godzinie  14.00  zamknął 
posiedzenie.

Przewodniczący Komisji

         Jerzy Friediger
Protokołowała:
K. Sitek 
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